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Protokół Nr VI/19 

z obrad VI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady VI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 31 maja 2019 r. 

w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach. 

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Marek Dziatkowski. Obrady rozpoczęły się o godz. 13
30

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady poinformował zgromadzonych, 

że obrady Rady Powiatu w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

 

Następnie powitał Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach Pana 

Adama Miezianko,  w/z Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej  

w Suwałkach Pana Kazimierza Golubiewskiego, w/z Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Suwałkach Panią Katarzynę Łuniewską – Kopacz, Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego  

w Suwałkach Pana Mirosława Szczesnego, Wojskowego Komendanta 

Uzupełnień w Suwałkach Pana Jarosława Kowalewskiego, w/z Inspektora 

Delegatury Urzędu Celno – Skarbowego w Suwałkach – Pana Jana Luty, Wójta 

Gminy Jeleniewo Pana Kazimierza Urynowicza, Wójta Gminy Filipów Pana 

Tomasza Rogowskiego. 

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Pana Kamila Czarniawskiego, Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach – Pana Stanisława Dziemiana, Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach – Pana Marka Dziemiana, Dyrektora 

Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie –Pana Jana Kazimierza 

Orłowskiego, Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara 

Jerzego Pstrzoch, Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku 

– Panią Bożennę Jadwigę Chmielewską, Skarbnika Powiatu – Panią Ewę 

Kamińską, Powiatowego Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  

Sekretarza Powiatu – Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Grażynę Żukowską, 

Panią Halinę Wasilewską, Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława 

Żukowskiego (Lista zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 
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Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2). 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 15 radnych:  

 

1. Biłda Stefan 

2. Bukowski Rafał Konrad  

3. Chlebus Andrzej 

4. Chołko Tadeusz 

5. Dziatkowski Marek 

6. Gryszkiewicz Irena 

7. Kleszczewski Zbigniew 

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur 

10. Małachowski Sławomir  

11. Ołdakowski Szczepan 

12. Pietrołaj Wiesław Eugeniusz 

13. Szczęsny Robert 

14. Szwengier Stanisław  

15. Truchan Anna Danuta 

           

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał. Przekazał również, że  na jego  ręce wpłynęła w dniu 

16 kwietnia br. informacja z zebrania założycielskiego Klubu Radnych 

„Mieszkańcy Suwalszczyzny Razem”. Utworzony został Klub Radnych  

w następującym składzie: 

1. Szczepan Ołdakowski – Przewodniczący  

2. Sławomir Małachowski – członek 

3. Tadeusz Chołko – członek 

4. Anna Truchan – sekretarz 

5. Stefan Biłda – członek 

6. Stanisław Szwengier – członek 

 

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  
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3. Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i 

porządku publicznego na terenie powiatu suwalskiego i miasta Suwałki za 

2018 rok”.  

7. Rozpatrzenie  „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2018 roku”.   

8. Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2018 r”. 

9. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań inspekcji weterynaryjnej  

na terenie Powiatu Suwalskiego w roku 2018”. 

10. Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2018 r.” 

11. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem za rok 2018 z pracy merytorycznej 

Domu Dziecka w Pawłówce”. 

12. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Lipniaku za rok 2018”.  

13. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zakładu Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku za rok 2018”.  

14. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu 

Pracy w Suwałkach za 2018 r.” 

15. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Suwałkach za 2018 r.”  

16. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach w roku 2018” oraz „Wykazem potrzeb na 

rok 2020 w zakresie pomocy społecznej”.  

17. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z efektów pracy organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej w 2018 r. 

18. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z realizacji Powiatowej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Suwalskiego na lata  

2014 – 2020 w roku sprawozdawczym 2018”. 

19. Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej” w oparciu o 

analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej.  

20. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2018”.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego.  
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę  

na terenie powiatu suwalskiego. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania 

Stypendiów Starosty Suwalskiego w ramach lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę 

na terenie powiatu suwalskiego.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności Zawodowej SOWA  

w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych za 2018 

rok do budżetu powiatu.  

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2019 r. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2019 – 2027. 

27. Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Suwalskiego w 2018 r.: 

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad Raportem o stanie Powiatu Suwalskiego w 2018 r. 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  

w Suwałkach wotum zaufania. 

28. Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2018 – 2027 za 2018 r. 

29. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2018 r.: 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu; 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                     

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu                        

z wykonania budżetu za 2018 r.; 

3) przedstawienie sprawozdania finansowego; 

4) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego powiatu; 

5) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania 

budżetu powiatu za 2018 r.; 

6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium  

dla Zarządu Powiatu w Suwałkach z tytułu wykonania budżetu powiatu               

za 2018 r.  

7) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                

do wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Suwałkach. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

za 2018 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu  

za 2018 r.  

31. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Suwałkach.  
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32. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

33. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący,                     

w związku z tym, co Pan przed chwilą przeczytał o utworzeniu Klubu Radnych i 

zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym a także statutem powiatu wnoszę 

o uzupełnienie porządku obrad o uzupełnienie składu Komisji Rewizyjnej 

powiatu suwalskiego. Dziękuję.” 

Przewodniczący Rady przekazał: „i teraz pytanie, w którym to punkcie”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał, że to nie ma znaczenia.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, ja w imieniu Zarządu wnoszę o uzupełnienie tego punktu 

oczywiście i jako punkt przed ostatni. Dziękuję bardzo”.  

 

Proponowany porządek obrad po wprowadzonej zmianie:  

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa             

i porządku publicznego na terenie powiatu suwalskiego i miasta Suwałki 

za 2018 rok”.  

7. Rozpatrzenie  „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2018 roku”.   

8. Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2018 r”. 

9. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań inspekcji weterynaryjnej  

na terenie Powiatu Suwalskiego w roku 2018”. 

10. Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2018 r.” 

11. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem za rok 2018 z pracy merytorycznej 

Domu Dziecka w Pawłówce”. 

12. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Lipniaku za rok 2018”.  

13. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zakładu Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku za rok 2018”.  
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14. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu 

Pracy w Suwałkach za 2018 r.” 

15. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Suwałkach za 2018 r.”  

16. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach w roku 2018” oraz „Wykazem potrzeb            

na rok 2020 w zakresie pomocy społecznej”.  

17. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z efektów pracy organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej w 2018 r. 

18. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z realizacji Powiatowej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Suwalskiego na lata  

2014 – 2020 w roku sprawozdawczym 2018”. 

19. Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej” w oparciu                    

o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej.  

20. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2018”.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę  

na terenie powiatu suwalskiego. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania 

Stypendiów Starosty Suwalskiego w ramach lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę 

na terenie powiatu suwalskiego.  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności Zawodowej SOWA  

w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych za 2018 

rok do budżetu powiatu.  

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2019 r. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2019 – 2027. 

27. Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Suwalskiego w 2018 r.: 

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad Raportem o stanie Powiatu Suwalskiego w 2018 r. 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu  

w Suwałkach wotum zaufania. 
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28. Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2018 – 2027  

za 2018 r. 

29. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2018 r.: 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu; 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                     

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu                        

z wykonania budżetu za 2018 r.; 

3) przedstawienie sprawozdania finansowego; 

4) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego powiatu; 

5) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania 

budżetu powiatu za 2018 r.; 

6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium  

dla Zarządu Powiatu w Suwałkach z tytułu wykonania budżetu powiatu               

za 2018 r.  

7) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku                

do wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Suwałkach. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

za 2018 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu  

za 2018 r.  

31. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Suwałkach.  

32. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej. 

33. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

34. Zamknięcie obrad. 

 

Innych propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      - 0  

wstrzymało się od głosu            - 0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. Imienny 

wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „może jeszcze tytułem 

uzupełnienia, w związku z tym, że  potrzebny jest projekt uchwały w tej sprawie 

bardzo bym prosiłbym Pana Sekretarza w czasie wolnym o przystąpienie do 
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prac nad stworzeniem projektu uchwały w sprawie rozszerzenia składu Komisji 

Rewizyjnej. Dziękuję bardzo”.  

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad V Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony w Biurze 

Rady Powiatu do wglądu od dnia 2 maja 2019 r. Do dnia dzisiejszego nie 

wniesiono do niego uwag.  

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad V Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem porządku głosowało   - 15 Radnych 

przeciwko      - 0  

wstrzymało się od głosu            - 0 Radnych 

 

Protokół z obrad V Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 4  

do protokołu. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie  międzysesyjnym z posiedzenia   

w dniach: 28 marca, 5 kwietnia, 24 kwietnia, 9 maja i 20 maja  2019 r. Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego 

sprawozdania. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzenia  w dniach: 28 marca,              

5 kwietnia, 24 kwietnia, 9 maja i 20 maja  2019 r. za pomocą urządzenia                  

do głosowania: 

 

za przyjęciem sprawozdania głosowało       - 15 Radnych 

przeciwko                 - 0  

wstrzymało się od głosu               - 0  
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Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym z posiedzenia w dniach 28 marca, 5 kwietnia, 24 kwietnia,                      

9 maja i 20 maja 2019 r. zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 5). 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu 

rozpoczął posiedzenie,  które przerwał z uwagi na obrady sesji. Sprawozdanie           

z tego posiedzenia Państwo Radni otrzymają z kolejnymi materiałami.  

  

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa interpelacje i zapytania radnych składane są na piśmie                   

do przewodniczącego rady. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał; „Panie Przewodniczący, chcę 

podziękować Zarządowi Powiatu za odpowiedź na moje pytanie. Natomiast jest 

ono dosyć takie ogólnikowe i po prostu wydaje mi się, że można było 

przynajmniej pokusić się o szukanie środków na realizację tego przedsięwzięcia, 

czyli rewitalizacji alei w Dowspudzie. Był taki moment, że można było składać 

wnioski do Programu Rybackiego i z tego programu również można by było 

pewnie sfinansować tą drugą ekspertyzę. Ja chcę też powiedzieć, że Wójt 

Gminy Raczki, z którym rozmawiałem na razie nie podjął takich działań i po 

prostu tej ekspertyzy  nie robi. W związku z tym sprawy się przesuwają 

dotyczące usunięcia zagrażających drzew i konarów i to zagraża mieszkańcom. 

Wydaje mi się, że dobro mieszkańców, ludzi, którzy tam przebywają powinno 

być priorytetem w stosunku do tego co piszą tzw. ekolodzy i obrońcy pomnika 

przyrody. Mnie nie satysfakcjonuje taka odpowiedź. Dziękuję bardzo”. 

Radny Sławomir Małachowski: „ja w kwestii formalnej chciałem tylko, 

bo teraz właśnie to jest dowód, Pan Starosta Pan Radny pyta, rozmawia o tym co 

otrzymał, my dostaliśmy je w materiałach, może by tak zastanowić się i w 

porządku przyjąć punkt jakby informacja o odpowiedziach, wiem, że ustawowo 

to nie jest obowiązek ustawowy, ale właśnie, żeby nawet jak i goście siedzą, 

nawet jak i ktoś ogląda transmisje to żeby też wiedział, jaka to była odpowiedź 

na tą wcześnie złożoną interpelację. Uważam, że zasadne byłoby to rozważenie i 

wprowadzenie do porządku w przyszłości, żebyśmy nie siedzieli, my znamy 

treść a Państwo   może nie znają, a Pan Starosta mówi o czymś co ktoś nie wie 

co jest napisane, rozumiecie mnie, bo to każdy z nas może złożyć interpelację  i 

odpowiedź dostanie na rękę, ale naprawdę to jakby zostanie bez, tylko tak do 

rozważenia. Dziękuję”. 
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Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Szanowni Państwo, Panie 

Przewodniczący, Panie Starosto, więc ta odpowiedź była taka, jaka była. Wójt 

obiecuje, że o tą ekspertyzę wystąpi. Wiem jeszcze, że zostały jeszcze pewne 

środki z tego Programu o którym Pan mówił będzie kolejny nabór. Gdybyśmy 

mieli tylko tą ekspertyzę natychmiast przystąpimy do działań. Naprawdę z mojej 

strony ta dobra wola jest. Wie Pan jak wyglądało to spotkanie w październiku. 

Chcielibyśmy tego uniknąć, a czy unikniemy? Pewnie nie da rady. Natomiast 

zapewniam Pana, że wola jest, zgody obowiązują przez trzy lata, tak że 

wszystko jest na dobrej drodze. W nawiązaniu jeszcze do wystąpienia Radnego 

Małachowskiego, więc tak jak Pan powiedział nie ma obowiązku ustawowego, 

ponieważ w BIP trzeba zamieścić zapytanie i odpowiedź, w sposób zwyczajowo 

przyjęty poinformować. Rozważymy, nie ma żadnych przeciwskazań, żeby tego 

nie umieścić w porządku. Ustawodawca wyszedł z takiego założenia, że 

pisemna interpelacja, pisemna odpowiedź, żeby po prostu nie blokować tymi 

odpowiedziami i zapytaniami obrad ciał ustawodawczych. Tutaj, póki co tego 

dużo nie ma,  była jedna interpelacja i nie widzę żadnych przeszkód”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „ku woli wyjaśnienia, gdyby tych 

interpelacji było naprawdę dużo, to wtedy te nasze obrady trwałyby nie dwie 

godziny a może trzy lub cztery, nie wiem, czy nasi goście by tu znieśli tą 

obecność w naszym towarzystwie. Szanowni Państwo zobaczymy, będziemy 

rozważali, myślę, że to będzie można jak gdyby się nad tym pochylić”.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są zapytania, interpelacje. 

Interpelacji i zapytań nie złożono.  

Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad.  

Ad.6.  

Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i 

porządku publicznego na terenie powiatu suwalskiego i miasta Suwałki za 

2018 rok”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Sprawozdanie to analizowane było na 

posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są 

pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji  

w Suwałkach oraz informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 
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na terenie powiatu suwalskiego i miasta Suwałki za 2018 rok” za przyjęte 

(pismo znak: TD.0151.39.2019 z dn. 1.02.2019 r. – załącznik Nr 7).  

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie  „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2018 roku”.   

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższą informację Państwo Radni 

otrzymali wraz z materiałami. Informacja  ta analizowana było na posiedzeniu 

Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są pytania, uwagi 

do przedstawionej informacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej  

w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu suwalskiego  

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2018 roku” za przyjętą (pismo znak: 

MO.5420.11.2.2019. JF z dn. 29.03.2019 r. – załącznik Nr 8).  

 

Ad.8.  

Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2018 r”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższą informację Państwo Radni 

otrzymali wraz z materiałami. Informacja  ta analizowana była na posiedzeniu 

Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są pytania, uwagi 

do przedstawionej informacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu 

suwalskiego za 2018 r.”  za przyjętą (pismo  z dn. 29.04.2019 r. – załącznik  

Nr 9).  

 

Ad.9.  

Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań inspekcji weterynaryjnej  

na terenie Powiatu Suwalskiego w roku 2018”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Sprawozdanie  to analizowane było  

na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są 

pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania. 
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Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie z realizacji zadań inspekcji weterynaryjnej na terenie 

Powiatu Suwalskiego w roku 2018” za przyjęte (kserokopia pisma znak:               

PIW-Ad.033.5.2019 z dn. 11 maja 2019 r. – załącznik Nr 10).  

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2018 r.” 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższą informację Państwo Radni 

otrzymali wraz z materiałami. Informacja ta analizowana była  

na posiedzeniu Komisji Finansowo – Gospodarczej w dniu 29 maja br. Zapytał, 

czy są pytania, uwagi do przedstawionej informacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Informację z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 

Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2018 r.” za przyjętą (pismo znak 

PNB.034.2.19  z dn. 27 marca 2019 r. – załącznik Nr 11).  

Przewodniczący Rady przekazał: „Szanowni Państwo, ku woli 

wyjaśnienia, ja tutaj tak szybko pędzę z tym, ale na posiedzeniach Komisji nie 

było tak szybko i przyjemnie, Komisje trwały naprawdę po dwie i trzy godziny, 

tak że myślę, że tutaj nie ma jak gdyby potrzeby, chyba, że są jakieś pytania, 

żeby to jeszcze raz analizować i przedkładać”.  

 

Ad.11.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem za rok 2018 z pracy merytorycznej 

Domu Dziecka w Pawłówce”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Sprawozdanie to analizowane było  

na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są 

pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie za rok 2018 z pracy merytorycznej Domu Dziecka  

w Pawłówce” za przyjęte (pismo z dn. 5  marca 2019 r. – załącznik Nr 12).  

 

Ad.12.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Lipniaku za rok 2018”.  
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Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Sprawozdanie to analizowane było  

na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są 

pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Lipniaku za rok 2018” za przyjęte (kserokopia pisma znak: ŚDS.IV.032.5.2019 

z dn. 20.03.2019 r. – załącznik Nr 13).  

 

Ad.13.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zakładu Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku za rok 2018”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Sprawozdanie to analizowane było  

na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są 

pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie z działalności Zakładu Aktywności Zawodowej SOWA    

w Lipniaku za rok 2018” za przyjęte (kserokopia pisma znak: 

SOWA.IV.0714.2.2019 z dn. 20  marca 2019 r. – załącznik Nr 14).  

 

Ad.14.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Urzędu 

Pracy w Suwałkach za 2018 r.” 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Sprawozdanie to analizowane było  

na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są 

pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Suwałkach 

za 2018 r.” za przyjęte (kserokopia pisma znak: DO.0303.3.2019.TK z dn. 

21.02.2019 r. – załącznik Nr 15).  

 

Ad.15.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Zarządu Dróg 

Powiatowych w Suwałkach za 2018 r.”  
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Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Sprawozdanie to analizowane było  

na posiedzeniu Komisji Finansowo – Gospodarczej  w dniu 29 maja br. Zapytał, 

czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie  z działalności Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach 

za 2018 r.” za przyjęte (kserokopia pisma znak: ZDP.II.001.4.2019 z dn. 

01.04.2019 r. – załącznik Nr 16).  

 

Ad.16.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach w roku 2018” oraz „Wykazem potrzeb  

na rok 2020 w zakresie pomocy społecznej”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie oraz wykaz 

potrzeb na rok 2020 w zakresie pomocy społecznej Państwo Radni otrzymali 

wraz z materiałami. Dodał, że jak informuje Pan Dyrektor przedłożone 

sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie                           

w Suwałkach w roku 2018 jest równocześnie: 

1)  sprawozdaniem, które organizator rodzinnej pieczy zastępczej  

jest obowiązany corocznie składać Radzie Powiatu, 

2) wypełnieniem obowiązku sprawozdawczego wobec Rady Powiatu  

z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Suwalskiego na lata 2014 – 2020 w roku 

sprawozdawczym 2018.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowe sprawozdanie oraz 

wykaz potrzeb na rok 2020 w zakresie pomocy społecznej  analizowane było na 

posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. Zapytał, czy są 

pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Suwałkach w roku 2018” oraz „Wykaz potrzeb na rok 2020 w zakresie 

pomocy społecznej” za przyjęte (pismo znak: PCPR.I.013.4.2019 z dn. 

29.03.2019 r. – załącznik Nr 17).  

 

Ad.17.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej w 2018 r.” 
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 Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie zostało 

również przez Pana Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Suwałkach omówione na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu  

28 maja 2019 r. Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie  z  efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej w 2018 r. za przyjęte.  

 

Ad.18.  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z realizacji Powiatowej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Suwalskiego na lata  

2014 – 2020 w roku sprawozdawczym 2018”. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie zostało także 

przez Pana Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Suwałkach omówione na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu  

28 maja 2019 r. Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdaniem z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Powiatu Suwalskiego na lata 2014 – 2020 w roku 

sprawozdawczym 2018” za przyjęte.  

 

Ad.19.  

Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej” w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższą „ocenę zasobów pomocy 

społecznej” Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Przedmiotowa ocena 

analizowana była na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja 

br. Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionej informacji.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Ocenę zasobów pomocy społecznej” w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej za przyjętą (kserokopia pisma znak: PCPR 

I.013/7/2019  z dn. 23.04.2019 r. – załącznik Nr 18).  

 

Ad.20.  

Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
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wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2018”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. Przedmiotowe sprawozdanie 

przedstawione zostało na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu  

28 maja br. Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania.  

Pytań i uwag nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z brakiem uwag, pytań 

uważa „Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Suwalskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  

za rok 2018” za przyjęte (sprawozdanie – załącznik Nr 19).  

 

Ad.21.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Sekretarza Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Sekretarz Powiatu Cezary Grzegorz Zwoliński przekazał: Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Zarząd Powiatu w Suwałkach po zapoznaniu 

się z informacją Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w 

Suwałkach o stanie bezpieczeństwa powiatu suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpowodziowej, jak również informacją zawartą w dokumencie 

Wojewody Podlaskiego w zakresie zabezpieczenia przeciwpowodziowego  

województwa podlaskiego, jak również informacji na stronach Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie dotyczącej ocen ryzyka powodziowego, 

mapy zagrożeń przeciwpowodziowego wnioskuje o dokonanie pozytywnej 

oceny stanu zabezpieczenia przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego. W imieniu Zarządu  Powiatu 

proszę o przyjęcie uchwały w proponowanym brzmieniu. Dziękuję bardzo”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniu  w dniu 28 maja br. Poprosił Przewodniczącego 

Komisji o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 maja br. zaopiniowała 
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pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 20). 

Przewodniczący Rady przekazał, że również Komisja Bezpieczeństwa  

i Porządku w dniu 28 lutego 2019 r. zaopiniowała pozytywnie pracę zarówno 

Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach w 2018 r. jak 

również pracę Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach w 2018 r. (pismo znak: 

ORG.5511.7.2019 z dn. 19.03.2019 r.  załącznik Nr 21). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego.  

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/36/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja   

2019 r. w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i 

zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 22). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 23 do protokołu.  

 

Ad.22.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę  

na terenie powiatu suwalskiego. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Wicestarosta Suwalski Artur Łuniewski przekazał: „Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, artykuł 90 t ust. 1 ustawy  

o systemie oświaty daje taką możliwość samorządom różnego szczebla, żeby 

takie programy wspierające uzdolnioną młodzież tutaj na terenie swoim, swego 

działania uchwalać. I tak do tej pory Powiat Suwalski takiego programu nie 

posiadał, a w związku z tym, że nastąpiły takie gruntowne zmiany  w systemie 

oświaty, była przeprowadzona reforma systemu oświaty, więc jesteśmy jak 

gdyby zobligowani tym, żeby taki program wspierający uzdolnioną młodzież 

tutaj wspierać. Takie novum przy tym jest takie, że w tej chwili wsparcie takim 
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programem może dotyczyć uczniów, którzy uczą się w szkołach prowadzonych 

właśnie w tym przypadku przez Powiat Suwalski. Wiadomo jak na razie mamy 

jedną taką szkołę. Chce powiedzieć, że adresatem tego programu jest uzdolniona 

młodzież. Program zawiera cele, formy, kryteria i wsparcie finansowe pochodzi 

właśnie ze środków własnych Powiatu Suwalskiego. W imieniu Zarządu proszę 

o zatwierdzenie tej uchwały.”  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniu  w dniu 28 maja br. oraz Komisję Finansowo – 

Gospodarczą na posiedzeniu w dniu  29 maja br. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji  w 

przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 29 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 24).  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 25). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 

młodzieży pobierających naukę na terenie powiatu suwalskiego: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/37/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja   

2019 r. w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie powiatu 

suwalskiego została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 26). Imienny wykaz 

głosowań Radnych stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  
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Ad.23.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania 

Stypendiów Starosty Suwalskiego w ramach lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę 

na terenie powiatu suwalskiego.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Wicestarosta Suwalski Artur Łuniewski przekazał: „Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, rzeczywiście tą uchwałą 

wprowadzamy zasady i tryb udzielania stypendiów Starosty Suwalskiego  

w ramach wcześniej przed chwilą uchwalonego Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie 

Powiatu Suwalskiego. Najbardziej kluczowy w tej uchwale jest załącznik do tej 

uchwały, który zawiera szczegółowe kryteria przyznawania tego wsparcia 

finansowego stypendialnego w postaci Regulaminu udzielania stypendiów 

Starosty Suwalskiego. Zostały tutaj zaproponowane określone kryteria, z tym, że 

na jednej z Komisji wiemy o tym, że była zmiana i dlatego już o tej zmianie ja 

nie będę mówił, pewnie Przewodniczący Komisji o niej wspomni. W imieniu 

Zarządu Powiatu proszę o przyjęcie  tej uchwały. Dziękuję”.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniu  w dniu 28 maja br. oraz Komisję Finansowo – 

Gospodarczą na posiedzeniu w dniu  29 maja br. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji   

w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 28). 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski przekazał: „Komisja 29 maja br. rozpatrzyła Regulamin 

szczegółowo. Poszczególne paragrafy zostały przez Komisję przeczytane, 

odczytane i zaproponowano poprawkę w § 4. Następnie Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Gospodarczej  odczytał uchwałę Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 29).  

Przewodniczący Rady przekazał, iż Zarząd Powiatu na posiedzeniu  

w dniu dzisiejszym zaopiniował pozytywnie wniosek Komisji Finansowo – 

Gospodarczej w sprawie wniesienia poprawki do projektu uchwały Rady 

Powiatu w Suwałkach w sprawie zasad i trybu udzielania Stypendiów Starosty 
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Suwalskiego w ramach lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 

dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie powiatu suwalskiego. Dodał, 

że Komisja Finansowo – Gospodarcza wnioskuje o wprowadzenie poprawki w 

załączniku do projektu uchwały, którą usłyszeliśmy.  Przekazał, że proponuje, 

aby tę poprawkę przegłosować.  

 

 Za przyjęciem poprawki w załączniku do projektu uchwały głosowało                 

za pomocą urządzenia do głosowania – 15 Radnych 

 

przeciwko                                      - 0 

wstrzymało się od głosu                 - 0 Radnych  

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Rada Powiatu przyjęła poprawkę                

w załączniku do projektu uchwały jednogłośnie. Imienny wykaz Radnych 

stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne propozycje, pytania, uwagi. 

 

Propozycji, pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zasad i trybu udzielania Stypendiów Starosty Suwalskiego w ramach lokalnego 

programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających 

naukę na terenie powiatu suwalskiego z wnioskowaną poprawką zgłoszoną 

przez Komisję Finansowo – Gospodarczą  w załączniku do projektu uchwały 

Rady Powiatu – za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/38/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja   

2019 r. w sprawie zasad i trybu udzielania Stypendiów Starosty Suwalskiego             

w ramach lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci                  

i młodzieży pobierających naukę na terenie powiatu suwalskiego została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 31). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 32 do protokołu.  

 

Ad.24.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności Zawodowej SOWA  

w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych za 2018 rok 

do budżetu powiatu.  
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Przewodniczący Rady poprosił Panią Kierownik Zakładu Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego 

punktu porządku obrad. 

Kierownik Zakładu Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku Bożenna 

Jadwiga Chmielewska przekazała: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

ubiegły rok Zakład Aktywności Zawodowej zamknął wynikiem pozytywnym, to 

znaczy 65.137 zł i tą kwotę proszę o wyrażenie zgody i przekazanie na 

Zakładowy Fundusz Aktywności, z którego finansujemy bieżące remonty, 

wyposażamy stanowiska pracy jak również zabezpieczamy wypoczynek i 

imprezy kulturalne naszych pracowników. Dziękuję” 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansowo – 

Gospodarczą na posiedzeniu w dniu  29 maja br. 

Poprosił Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii Komisji   

w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 29 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 33).  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych za 2018 rok do budżetu powiatu: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/39/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja   

2019 r. w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego pn. Zakład 

Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki 

środków obrotowych za 2018 rok do budżetu powiatu została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 34). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 35 do protokołu.  
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Ad.25.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2019 r. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu  

w Suwałkach w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2019 r. najważniejsze 

zmiany to zmniejszenie planu dochodów o kwotę 50.000 zł z powodu 

mniejszego niż planowano wpływu czynszu z tytułu dzierżawy nieruchomości 

położonej w Raczkach, zwiększenie planu dochodów o kwotę 107.203 zł                       

w związku z większymi niż zakładano wpływami z opłat za holowanie i parking 

samochodów usuniętych z dróg powiatowych, zwiększenie planu wydatków o 

kwotę 134.000 zł z przeznaczeniem na zakup serwera, macierzy dyskowych 

oraz konfigurację systemu tworzenia kopii zapasowych w celu zabezpieczenia 

serwera, na którym jest aplikacja do prowadzenia Powiatowego Ośrodka 

Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej, zwiększenie planu dochodów o 

kwotę 161.355 zł w związku z przyjęciem większej liczby dzieci niż 

przewidywano do rodzin zastępczych na terenie Powiatu Suwalskiego, 

zwiększenie planu dochodów o kwotę 352.184 zł w związku z przyjęciem do 

Domu Dziecka w Pawłówce większej liczby wychowanków niż przewidywano 

oraz wpływem darowizn na rzecz placówki i zmniejszenie planu dochodów o 

kwotę 101.337 zł w związku z wydłużeniem realizacji projektu „Odpoczynek i 

rekreacja w obszarze zabytkowego zespołu parkowo – pałacowego w 

Dowspudzie”. Pozostałe zmiany polegają na przesunięciach pomiędzy 

podziałkami klasyfikacji budżetowej. W wyniku wprowadzonych zmian budżet 

powiatu po stronie dochodów wzrośnie o kwotę 528.703 zł, natomiast po stronie 

wydatków o kwotę 554.220 zł. Deficyt pozostaje bez zmian i wyniesie 

1.597.469 zł. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniu  w dniu 28 maja br. oraz Komisję Finansowo – 

Gospodarczą na posiedzeniu w dniu  29 maja br. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji   

w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 36). 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 29 maja br. zaopiniowała 
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pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 37). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są, pytania, uwagi. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2019 r. – za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/40/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja   

2019 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2019 r. została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 38). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 39 do protokołu.  

 

Ad.26.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2019 – 2027. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, po wprowadzeniu zmian, o których mówiłam przy 

omawianiu uchwały budżetowej wskaźnik spłaty zobowiązań jest zgodny z art. 

243 ustawy o finansach publicznych. Dziękuję”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali  wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej na posiedzeniu  w dniu 28 maja br. oraz Komisję Finansowo – 

Gospodarczą na posiedzeniu w dniu  29 maja br. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji   

w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 40). 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 29 maja br. zaopiniowała 
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pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 41). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są, pytania, uwagi. 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2019 – 2027 – za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/41/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja   

2019 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2019 – 2027 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 42). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 43 do protokołu.  

 

Ad.27.  

Przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Suwalskiego w 2018 r.: 

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad Raportem o stanie Powiatu Suwalskiego w 2018 r. 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu                      

w Suwałkach wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady przekazał: „zgodnie z ustawą o samorządzie 

powiatowym co roku do dnia 31 maja Zarząd Powiatu przedstawia Radzie 

Powiatu raport o stanie powiatu. Taki raport został Radzie Powiatu                             

w Suwałkach przedłożony w ustawowym terminie, i Państwo Radni powyższy 

dokument otrzymali wraz z materiałami (uchwała Nr XVIII/61/2019 Zarządu 

Powiatu w Suwałkach w sprawie przyjęcia raportu o stanie Powiatu 

Suwalskiego w 2018 r. – załącznik Nr 44). Poprosił o zabranie głosu Pana 

Starostę.  

 

1) przedstawienie raportu:  

 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, znowelizowana ustawa o samorządzie powiatowym 

nałożyła na Zarząd Powiatu przygotowanie raportu jak powiedział Pan 

Przewodniczący i przedstawienia go Radnym do 31 maja. Taki raport został 
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opracowany, został zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej, jak 

również wszyscy Radni otrzymali taki raport. Jest to dokument nowy, po raz 

pierwszy prezentowany i raport obejmuje podsumowanie działalności Zarządu 

Powiatu w roku poprzednim w szczególności realizacji polityk, programów, 

strategii, oraz uchwał Rady Powiatu w jaki sposób były realizowane, jeżeli 

realizowany był budżet obywatelski to również informację o realizacji budżetu 

obywatelskiego. Należałoby dodać, że również mieszkańcy mogą wnieść swoje 

uwagi na temat raportu. Wystarczy zebrać 150 podpisów, zgłosić się dzień 

wcześniej do Pana Przewodniczącego z listą 150 podpisów i wtedy mieszkańcy 

są dopuszczeni do debaty na temat raportu o stanie powiatu. Do wczoraj taka 

lista nie wpłynęła i mieszkańcy nie uczestniczą w debacie, może                           

w przyszłości kiedyś to nastąpi. Chciałbym również dodać, że raport zawiera 

informacje jak już powiedziałem wszystkie o działalności powiatu w roku 

poprzednim. Jak wiemy rok poprzedni był rokiem wyborczym, odbyły się 

wybory do samorządu terytorialnego 21 października i do 22 listopada 

ubiegłego roku działał Zarząd w składzie Pan Starosta Szczepan Ołdakowski, 

Witold Kowalewski Wicestarosta i Członek Zarządu Sławomir Małachowski 

natomiast od 22 listopada Zarząd zmienił się, działa w składzie jak widać po 

prawej ode mnie Pan Łuniewski i Pan Chlebus. Przez prawie 12 miesięcy raport 

ocenia działalność poprzedniego Zarządu, w którego składzie byłem m.in. i ja. 

To tyle tytułem wstępy. Raport był dyskutowany w trakcie obrad Komisji, 

dokument jest nowy, wymagający, sporo pracy należało poświęcić, tutaj 

głównie nad raportem pracował Pan Sekretarz, który zbierał informację z 

wydziałów wszystkich, z jednostek organizacyjnych powiatu. Również 

wszystkie sprawozdania, które dzisiaj były tutaj przyjmowane są uwzględnione  

w raporcie o stanie powiatu, czyli wszystkie jednostki nasze jak również 

inspekcje, służby i straże. Dziękuje bardzo”.  

 

2) debata nad Raportem o stanie Powiatu Suwalskiego w 2018 r. 

Przewodniczący Rady przekazał: „nad przedstawionym raportem o stanie 

powiatu przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem o stanie powiatu 

Radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie nad raportem 

również głos mogą zabierać mieszkańcy powiatu. Aby mieć możliwość wzięcia 

udziału w debacie nad raportem o stanie powiatu mieszkaniec powiatu, który 

chciałby zabrać głos w debacie musi złożyć do Przewodniczącego Rady Powiatu 

pisemne zgłoszenie poparte podpisami w liczbie co najmniej 150 osób. Takie 

zgłoszenie musi zostać złożone najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na 

który zwołana została sesja, podczas której ma być przedstawiony raport o 

stanie powiatu. Informuję, że taka informacja o możliwości wzięcia udziału w 

debacie oraz wzór zgłoszenia zostały zamieszczone na stronie internetowej oraz 

w BIP urzędu Starostwa. Do dnia 30 maja br. do godz. 12.00 nie wpłynęło żadne 
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zgłoszenie o chęci wzięcia udziału mieszkańca powiatu suwalskiego w debacie 

nad raportem o stanie powiatu suwalskiego  w 2018 r.” 

Przewodniczący Rady przekazał, że Komisje Rady Powiatu w Suwałkach 

opiniowały powyższy Raport na swoich posiedzeniach. Poprosił 

Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej 

sprawie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Irena Gryszkiewicz poinformowała, 

że Komisja w dniu 10 maja br. zapoznała się z przedmiotowym raportem i 

pozytywnie go zaopiniowała (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 45). 

  Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował: „raport o stanie powiatu jest to dokument nowy, 

można go zredagować w różny sposób, toczyliśmy w Komisji dyskusję jak ma 

to wyglądać, myślę, że na przyszłość uwagi nasze też będą wzięte pod uwagę i 

pewne punkty, które nadmieniliśmy typu osiągnięcia, czy też jakieś działania 

inne, których nie da się wymiernie opisać będą w tym raporcie ujęte. Komisja 

nasza raport ten oceniła pozytywnie. Dziękuję” (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 46). 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 29 maja br. dyskutowała nad 

przedstawionymi punktami i pozytywnie zaopiniowała przedstawiony raport  

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 47). 

Przewodniczący Rady przekazał: „rozpoczynam zatem debatę nad 

raportem o stanie powiatu suwalskiego w 2018 r. Proszę o zabieranie głosu 

przez Radnych”. 

Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, ponieważ do 22 listopada pełniłem funkcję 

Przewodniczącego Zarządu, więc uważam, że powinienem zabrać głos na temat 

tego co robiliśmy w roku poprzednim, jestem do tego uprawniony i 

zobowiązany. Sam raport jak tutaj spostrzegaliśmy jest novum, ustawa nie 

określa specjalnie jak on powinien być sporządzony, jakie powinien zawierać 

elementy, lakonicznie tylko mówi, że  w ustępie drugim tego artykułu 30a raport 

obejmuje podsumowanie działalności Zarządu Powiatu w roku poprzednim w 

szczególności realizację polityk, programów, strategii, uchwał Rady Powiatu i 

budżetu obywatelskiego. Z takiego obiegowego pojęcia absolutorium, jakie co 

roku udziela się Zarządowi, czy też prezydentom, burmistrzom, wójtom, to 

wynika, że radni brali często pod uwagę nie tylko wykonanie budżetu, co było 

takim głównym i jedynym wymogiem do udzielenia tego absolutorium i 

zdarzały się takie przypadki, że mimo że budżet został wykonany właściwie, że 

Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię, Komisja Rewizyjna 

również, to głosowali przeciwko udzieleniu absolutorium. I w związku z tym 

wydaje mi się, że słusznie ustawodawca postanowił rozszerzyć kryteria 
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obowiązujące do uzyskania absolutorium właśnie poprzez złożenie takiego 

rocznego sprawozdania z działalności powiatu, z tego co powiat czy samorząd 

robił na rzecz mieszkańców. Nie tylko realizował te zadania, które przewiduje 

ustawa ale też z własnej inicjatywy. W związku z tym wydaje mi się, że warto 

by było na przyszłość oczywiście, bo tutaj nie mieliśmy doświadczenia i dobrze, 

że taki raport został sporządzony, jest już jakaś podstawa do dyskusji ale na 

przyszłość, załóżmy przystępując do tych prac na następny rok można było 

jakieś kryteria dotyczące formy, zakresu tego raportu poprzez uchwałę Rady 

Powiatu przyjąć. To dopuszcza właśnie ustawa w ust. 3 tego artykułu, gdzie 

pisze, że Rada Powiatu może określić w drodze uchwały szczegółowe wymogi 

dotyczące raportu. Ja składam taki wniosek formalny, żeby przystąpić na 

przyszły rok do opracowania takich zasad, które by obejmowały te formy i 

zakres raportu. Wydaje mi się, że ta forma, która została teraz użyta to jest taka 

trudna do przeanalizowania, do oceny. Jest to bardzo obszerny materiał i być 

może trzeba byłoby zastanowić się w jaki bardziej taki skondensowany sposób 

przedstawiać realizację poszczególnych strategii, programów. Może w ujęciu 

tabelarycznym, gdzie byłoby podane kto jest odpowiedzialny i jakie efekty 

zostały osiągnięte, tak też by można było. I brakuje mi tutaj jeszcze takich 

działań, które by mówiły o tym, że oprócz tych obligatoryjnych Zarząd, czy 

samorząd podejmował inne działania z inicjatywy własnej. A takie były 

podejmowane w przypadku Powiatu Suwalskiego, chociażby od wielu lat 

prowadzimy bardzo taką szeroką działalność wspierającą kulturę ludową w 

powiecie, wspieramy zespoły ludowe, dofinansujemy ich działalność, 

dofinansowujemy ich udziały w różnego rodzaju konkursach, organizujemy 

transport, czy też współfinansujemy imprezy, które organizowane są nie tylko 

przez Powiat ale i w gminach, m.in. takie już bardzo znane imprezy jak dożynki 

powiatowe, które cieszą się ogromnym zainteresowaniem nie tylko 

mieszkańców powiatu. To promuje powiat i łączy wspólnotę samorządową. Czy 

tez Wigilia Chłopska, którą też organizujemy od wielu lat, tak że tutaj kalendarz 

tych imprez kulturalnych, których powiat przyjmuje i później realizuje wspólnie 

z partnerami jest naprawdę bardzo obszerny i warto się tym też chwalić. W roku 

ubiegłym również mieliśmy uroczystość dwudziestolecie powiatu suwalskiego, 

gdzie zostało to podkreślone poprzez organizację uroczystej sesji Rady Powiatu 

z prelekcją na temat historii powiatu suwalskiego. Tutaj wyszło to jak wyszło, 

niektórzy po prostu w trakcie tej sesji opuścili obrady uznając, że są ważniejsze 

sprawy niż właśnie podkreślenie tego momentu dwudziestolecia 

funkcjonowania powiatu. Jest mi z tego powodu trochę przykro, że zostałem tak 

naprawdę z Panem Sławkiem Małachowskim, no i jeszcze z innymi, ale część 

władz powiatu opuściła tą sesję. Wracając jeszcze do tych działań dotyczących 

wspierania kultury wydaliśmy wspólnie z Muzeum Okręgowym w Suwałkach 

bardzo ciekawą książkę „Dwory na Suwalszczyźnie” to duże wydawnictwo 

cieszące się dużym zainteresowaniem. Pierwszy nakład rozszedł się bardzo 

szybko, będzie chyba wznowienie. Są to takie sprawy o których też powinniśmy 
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mówić. To jest nasza inicjatywa nie wnikająca z żadnych dokumentów, ale po 

prostu z chęci działania na rzecz mieszkańców powiatu suwalskiego. I 

oczywiście ja osobiście też muszę o tym powiedzieć, bo to też były działania 

powiatowe, reprezentowałem powiat w wielu różnych organizacjach na 

zewnątrz, chociażby byłem przez 12 lat członkiem Komisji Rewizyjnej Związku 

Powiatów Polskich, również Wiceprzewodniczącym tej Komisji, byłem 

członkiem Rady Suwalskiego Parku Krajobrazowego, członkiem Zarządu 

Związku Powiatów Województwa Podlaskiego a także członkiem Komitetu 

Monitorującego Regionalny Program Operacyjny Województwa Podlaskiego. I 

tutaj proszę Państwa starałem się zawsze dbać o interesy samorządu 

powiatowego, o Powiat Suwalski i tam, gdzie było to możliwe to nasze 

problemy poruszałem. Na zakończenie swojego wystąpienia wydaje mi się, że 

jest to jedyna moja okazja, więcej takich już nie będę miał i wydaje mi się, że 

powinienem to zrobić, chcę wszystkim serdecznie podziękować, tym którzy z 

nami współpracowali i pracowali na rzecz Powiatu Suwalskiego w roku 

poprzednim. Jestem naprawdę podbudowany tą właśnie pomocą, tym 

zaangażowaniem wszystkich w to, żeby powiat należycie realizował swoje 

zadania i żeby te wszystkie obowiązki, które wynikają z przepisów właściwie 

realizował dla dobra mieszkańców. Przede wszystkim chcę podziękować 

kolegom z Zarządu, którzy na co dzień ze mną współpracowali i mam na myśli 

tutaj Starostę Kowalewskiego i Pana Sławomira Małachowskiego członka 

Zarządu. Chcę również podziękować tamtej Radzie poprzedniej, która bardzo 

dobrze rozumiała to wszystko, co proponowaliśmy i udało się nam dzięki temu 

sprawnie uchwalać i realizować te zadania, bez jakichś specjalnie konfliktów, 

sporów. To wszystko naprawdę bardzo pięknie i życzliwie przebiegało. Chcę 

również podziękować pracownikom Starostwa tutaj szczególnie Pani Skarbnik, 

która dbała o ten budżet, żeby nie było potem żadnych zagrożeń ze strony nie 

tylko Regionalnej Izby Obrachunkowej ale jeszcze innych służb, które mogły 

nam zarzucić niegospodarność, Panu Sekretarzowi, który właśnie dbał o to, żeby 

wszystko zgodnie z procedurami przebiegało, żeby projekty uchwał były 

właściwe, Naczelnikom Wydziałów, wszystkim pracownikom Starostwa, którzy 

angażowali się w realizację tych działań, które mają miejsce tutaj w tym 

raporcie. Dziękuję oczywiście wszystkim Dyrektorom i pracownikom naszych 

jednostek powiatowych, bez nich oczywiście i ten raport byłby cieńszy i te 

działania nasze nie byłyby tak bogate na rzecz właśnie mieszkańców zwłaszcza 

tej sfery społecznej tutaj mamy przecież, zarządzamy Powiatowym Urzędem 

Pracy, czy też kierujemy Ośrodkiem w Lipniaku, tam Zakład Aktywności 

Zawodowej i Dom Środowiskowy działa, który naprawdę wiele dobrego robi na 

rzecz niepełnosprawnych i potrzebujących. Jeżeli chodzi o Urząd Pracy, to 

urząd zawsze potrafił pozyskiwać środki zewnętrzne mimo tego, że bezrobocie 

było niewielkie zawsze znajdowały się dodatkowe środki i propozycje dla osób 

poszukujących pracy i bezrobotnych a także propozycje dla pracodawców, 

którzy chcieli skorzystać z tej pomocy. Oczywiście mamy Dom Dziecka w 



29 
 

Pawłówce, tutaj również dziękuję Panu Dyrektorowi za zaangażowanie, jest to 

bardzo trudny problem, gdzie trzeba dużo poświęcać i swego czasu i serca dla 

tych dzieci, które znalazły się w tak tragicznej sytuacji i dlatego serdecznie 

dziękuję. Panu Dyrektorowi Dziemianowi serdecznie dziękuję, za to, że tak 

ogarnia szeroko tą sferę społeczną obok rodzin zastępczych, sytuacje takie 

patologiczne, które występują, gdzie trzeba w sytuacjach kryzysowych szybko 

zadziałać, również pomoc osobom niepełnosprawnym, mimo, że tych środków 

ciągle jest za mało i że zwłaszcza na te działania typu doposażenie w sprzęt 

rehabilitacyjny, czy też pokonywanie barier architektonicznych, ale myślę, że 

dzięki temu zaangażowaniu te problemy są łagodzone.  Oczywiście Dyrektorowi 

Zespołu Szkół w Dowspudzie dziękuję za to, z resztą tez nas reprezentuje na 

zewnątrz jest przy Ministrze Edukacji w Radzie Programowej Szkolnictwa 

Zawodowego, nie wiem, czy ja to dobrze wymieniłem, ale tak jest. Proszę 

Państwa aby nie przedłużać, oczywiście naszym partnerom zewnętrznym, 

niekoniecznie zewnętrznym, ale tym, które nie bezpośrednio podlegają 

Starostwie mam na myśli tutaj inspekcje, służby i straże, tutaj też byśmy wielu 

zadań wynikających z programów tutaj ujętych w sprawozdaniu nie 

zrealizowali. To zapewnienie bezpieczeństwa i tego przeciwpożarowego i tego 

bezpieczeństwa takiego publicznego nie dałoby się bez tych służb zrealizować. 

Dziękuję również za udział w Powiatowym Zespole Zarządzania Kryzysowego i 

Komisji Bezpieczeństwa, gdzie często żeście Państwo omawiali te problemy 

dotyczące właśnie tych problemów, chociaż ostatnio ta współpraca z Policja 

trochę się popsuła. Może nie powinienem o tym mówić, ale jeden moment był 

bardzo nieciekawy tak naprawdę, kiedy osoba, która miała relacjonować                       

w ogóle nie przyszła i nie usprawiedliwiła się, ale mimo wszystko bardzo 

dziękuję za tą życzliwość, za tą współpracę, która miała miejsce w roku 

ubiegłym. To tyle, wszystko co miałem do powiedzenia powiedziałem, dziękuję 

bardzo, mam nadzieję, że te nasze działania w roku ubiegłym przyjmą 

zrozumienie w nowej radzie i udzieli wotum zaufania Zarządowi”. 

Przewodniczący Rady zapytał: „czy są jeszcze głosy innych Państwa 

Radnych odnośnie stanu powiatu suwalskiego?” 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że przygotowany został projekt uchwały 

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Suwałkach wotum zaufania, który 

Państwo radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że projekt uchwały 

opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. oraz 

Komisję Finansowo – Gospodarczą  w dniu 29 maja br.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 29 maja br. po zapoznaniu się 

ze wszystkimi dokumentami zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 48). 
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 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 49). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu  w Suwałkach wotum zaufania. 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/42/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja  

2019 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Suwałkach wotum zaufania 

została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 50). Imienny wykaz głosowań 

Radnych stanowi załącznik Nr 51 do protokołu.  

 

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w imieniu obecnego Zarządu bardzo serdecznie dziękuję za 

takie wystąpienie Pana Radnego Ołdakowskiego byłego Starosty, jak wiemy to 

wotum zaufania otrzymał Zarząd w obecnej kadencji, tak że dziękuję bardzo 

wszystkim Radnym za udzielenie wotum zaufania.   

 

Ad.28.  

Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2018 – 2027 za 2018 r. 

 Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo Wieloletnia Prognoza Finansowa za 2018 rok obejmowała 

lata 2018 -2027 czyli okres do zakończenia spłaty zobowiązań 

długoterminowych zaciągniętych przez Powiat w latach poprzednich. 

Planowane dochody i wydatki budżetowe Powiatu Suwalskiego zachowują 

prawidłową relację w całym okresie przedstawionej prognozy. Wskaźnik 

planowanej spłaty zobowiązań nie przekracza  dopuszczalnych wartości z 

artykułu 243 ustawy o finansach publicznych. W roku 2018 wynosił 3,78 %, 



31 
 

czyli mieścił się w granicznej wartości, która wynosi w oparciu o wykonanie 

2018 roku 11,32 %. W roku 2018 zaplanowano do realizacji pięć przedsięwzięć 

na łączną kwotę 2.899.311 zł z czego zrealizowano kwotę 1.364.498,52 zł. 

Dotyczą one realizacji projektów przy udziale środków z Unii Europejskiej. 

Dziękuję”.  

 Przewodniczący Rady przekazał: „powyższa informacja stanowi 

załącznik nr 10 do uchwały Zarządu Powiatu w Suwałkach z dnia 15 marca 

2019 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania  z wykonania budżetu powiatu                        

za 2018 r. Państwo Radni to sprawozdanie otrzymali  na sesji Rady w miesiącu 

marcu br. z zaznaczeniem, że cały ten materiał będzie przedmiotem 

rozpatrywania podczas sesji absolutoryjnej.” Dodał, że przedstawiona 

informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 10 maja 

br., Komisji Polityki Społecznej w dniu 28 maja br. oraz Komisji Finansowo – 

Gospodarczej  dniu 29 maja br.  

 Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionej informacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, ze w wyniku braku pytań i uwag uważa, 

„Informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz  

z wykazem przedsięwzięć na lata 2018 – 2027 za 2018 r.” za przyjętą.  

Ad.29.  

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2018 r.: 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu; 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Białymstoku o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Suwałkach 

sprawozdaniu  z wykonania budżetu za 2018 r.; 

3) przedstawienie sprawozdania finansowego; 

4) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego powiatu; 

5) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania 

budżetu powiatu za 2018 r.; 

6) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach z tytułu 

wykonania budżetu powiatu  za 2018 r.  

7) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Białymstoku do wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach. 
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Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

19 marca br. przedłożył Radzie Powiatu sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu za 2018 r. zawierające  informację o stanie mienia komunalnego 

powiatu oraz informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2018 – 2027 za 2018 r.(pismo znak: 

ORG.300.1.2019.EK z dn. 19.03.2019 r. – załącznik Nr 52).  

Natomiast w dniu 26 kwietnia przedłożone zostało sprawozdanie 

finansowe Powiatu Suwalskiego za 2018 r. sporządzone na dzień bilansowy 

31.12.2018 r., które Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami (pismo znak: 

WFB.3035.23.2019 z dn. 25.04.2019 r. – załącznik Nr 53).   

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o kilka słów wprowadzenia.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Szanowni Państwo, Wysoka 

Rado, jak już tutaj powiedział Pan Starosta Ołdakowski, że również budżet był 

realizowany w sposób taki bardzo prawidłowy, ponieważ wszystkie organy 

kontrolujące jak Regionalna Izba Obrachunkowa i inne podmioty nie wniosły 

żadnych uwag. Był to rok jeśli chodzi pod względem budżetowym bardzo 

dobry. Wykonaliśmy szereg inwestycji drogowych, oby tak dalej trzymać. 

Wszyscy Radni te sprawozdania otrzymali, wszyscy wiemy jak wyglądała 

sytuacja, żeby nie przedłużać w imieniu Zarządu proszę o pozytywną opinię. 

Budżet ten był realizowany przez poprzedni Zarząd i przez miesiąc i trochę 

przez obecny Zarząd. Budżet był taki bardzo obfity jak na warunki Powiatu 

Suwalskiego. Dziękuję bardzo”.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że uchwała RIO w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu                         

z wykonania budżetu za 2018 r. wpłynęła w dniu 2 kwietnia 2019 r., którą 

Państwo Radni również otrzymali (kserokopia uchwały Nr V-00321-5/19 z dn. 

27.03.2019 r. – załącznik Nr 54).  

 Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 

r. Przekazał następnie, że Komisja Rewizyjna w dniu 10 maja br. rozpatrywała 

sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. 

wraz z opinią RIO o tym sprawozdaniu a także informację o stanie mienia 

komunalnego powiatu i zatwierdziła powyższe sprawozdania oraz 

przedmiotową informację.  Z uchwałami Komisji Rewizyjnej w tej sprawie 

Państwo Radni zostali zapoznani na posiedzeniach Komisji Rady oraz 

przekazane zostały  one także  wraz z materiałami (uchwały Komisji Rewizyjnej 

Nr 4/5/19, Nr 4/6/19, Nr 4/7/19 stanowią załącznik Nr 55, Nr 56, Nr 57.  

Dodał, że w dniu  10 maja Komisja Rewizyjna przedłożyła do Rady Powiatu                

w Suwałkach uchwałę komisji w sprawie wyrażenia opinii z wykonania budżetu 

powiatu  za 2018 r. oraz uchwałę w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
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w Suwałkach z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2018 r. (pismo znak 

BRP.300.2.2019 z dn. 10.05.2019 r. – załącznik Nr 58).  Powyższe uchwały 

Komisji Rewizyjnej zostały przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej o odczytanie powyższych uchwał Komisji. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pani Irena Gryszkiewicz odczytała 

treść powyższych uchwał Komisji Rewizyjnej. 

 Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 17 maja br. wpłynęła uchwała  

RIO w sprawie wyrażenia opinii  o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną 

Rady Powiatu w Suwałkach wniosku w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

absolutorium za 2018 r. (uchwała Nr V-00322-7/19 z dn. 17.05.2019 r. – 

załącznik Nr 59). Powyższa uchwała, została również Państwu Radnym 

przekazana z materiałami.   

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu w Suwałkach wniosku w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu w Suwałkach absolutorium za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do sprawozdania                 

z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. 

 Pytań i uwag nie wniesiono. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji 

punktu trzydziestego porządku obrad.  

 

Ad.30.  

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

za 2018 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2018 r.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w związku z tym, iż ustawa                       

o finansach publicznych nałożyła na organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego obowiązek łącznego rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. 

przygotowany został projekt uchwały Rady Powiatu  w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2018 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu powiatu za 2018 r. który Państwo Radni otrzymali. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej w dniu  28 maja br., 

Komisję Finansowo – Gospodarczą  w dniu 29 maja br. oraz Zarząd Powiatu  

w dniu 20 maja.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji   

w przedmiotowej sprawie.  
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Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 29 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 60). 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 61). 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie opinii 

Zarządu Powiatu w przedmiotowej sprawie.  

Starosta Witold Kowalewski przekazał, że opinia Zarządu Powiatu jest 

pozytywna.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 r. wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu powiatu za 2018 r.  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/43/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja  

2019 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 r. wraz                  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2018 r. została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 62). Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi 

załącznik Nr 63 do protokołu.  

 

Ad.31.  

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Suwałkach.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w świetle art. 271 ust. 1 ustawy  

o finansach publicznych nie później niż do dnia 30 czerwca roku następującego 

po roku budżetowym, rada powiatu podejmuje uchwałę w sprawie absolutorium 

dla zarządu po zapoznaniu się ze:  

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu; 

2) sprawozdaniem finansowym; 

3) opinią regionalnej izby obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu; 
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4) informacją o stanie mienia powiatu oraz 

5) stanowiskiem komisji rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że po zapoznaniu się z przedstawionymi 

powyżej dokumentami Rada Powiatu zobligowana jest do podjęcia uchwały  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach. Dodał, że 

przygotowany został projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Suwałkach, który opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej 

w dniu 28 maja br. oraz Komisję Finansowo – Gospodarczą  w dniu  29 maja br.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii Komisji                                 

w przedmiotowej sprawie.  

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Zbigniew 

Kleszczewski poinformował, iż Komisja w dniu 29 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 64). 
 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj poinformował, iż Komisja w dniu 28 maja br. zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji 

stanowi załącznik Nr 65). 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach:  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/44/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja  

2019 r. w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 65). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 67 do protokołu.  

 Starosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, ja również bardzo serdecznie dziękuję poprzedniemu 

Zarządowi, moim kolegom z poprzedniego Zarządu Panu Staroście 

Ołdakowskiemu, Panu Sławomirowi Małachowskiemu za zgodną, owocną 

współpracę. Dziękuję również wszystkim pracownikom Starostwa 

Powiatowego, Pani Skarbnik, Naczelnikom, Dyrektorom jednostek 
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organizacyjnych, inspekcjom, służbom i strażom, czyli Komendzie Miejskiej 

Policji, i Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej, Komendantom 

proszę przekazać Panie Komendancie podziękowania. Wszystkim bardzo 

serdecznie dziękuje za właśnie miniony rok i za miesiąc nasz tego roku. Mam 

nadzieję, że Zarząd w nowym składzie będzie również pracował zgodnie i na 

rzecz mieszkańców Powiatu Suwalskiego. Dziękuje raz jeszcze wszystkim 

bardzo serdecznie. Dziękuje bardzo”.  

  Przewodniczący Rady przekazał: „ja również tutaj chciałbym 

pogratulować przede wszystkim nowemu Zarządowi, temu który był i również 

zarządzał w roku poprzednim. Dziękuję za taką jednomyślność”.  

 

Ad.32.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 

Komisji Rewizyjnej. 

 Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów do składu tej 

Komisji.  

 Radny Sławomir Małachowski przekazał: „w imieniu Klubu, który został 

wcześniej Państwu ogłoszony, że został powołany, chciałbym zgłosić dwie 

kandydatury do Komisji Rewizyjnej mianowicie Pana Szczepana 

Ołdakowskiego i Pana Tadeusza Chołkę. Myślę, że osoby są znane, mają bardzo 

bogate doświadczenie i nie trzeba więcej nic dodawać, samorządowe i 

doświadczenie zawodowe i myślę, że są jak najbardziej odpowiedni na ta 

funkcję. Dziękuję bardzo”.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę na 

kandydowanie.  

Radny Szczepan Ołdakowski i Radny Tadeusz Chołko wyrazili zgodę na 

kandydowanie.  

Przewodniczący Rady odczytał proponowany projekt uchwały Rady 

Powiatu w przedmiotowej sprawie.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej: 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

  

Uchwała Nr VI/45/19 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 maja  

2019 r. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej została 
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podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 68). Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik Nr 69 do protokołu.  

 

Ad.33.  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków i 

oświadczeń. Dodał, że wraz z materiałami przekazał Państwu Radnym 

stanowiska jakie zostały podjęte podczas XXV Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Powiatów Polskich jakie odbyło się w dniach 3-4 kwietnia br.  

w Warszawie (email zpp@zpp.pl z dn. 5.04.2019 r. - załączniki Nr 70). Dodal, 

że w Biurze Rady dostępna jest także analiza działalności uchwałodawczej 

organów jednostek samorządu terytorialnego za 2018 rok przekazana przez 

Wojewodę Podlaskiego, z którym można zapoznać się (miejsce 

przechowywania – teczka oznaczona Nr BRP.0007.2019).  

 

Starosta Witold Kowalewski przekazał: „termin następnej sesji 

uzależniony jest od ukazania się listy rankingowej, na którą bardzo czekamy, 

wszyscy samorządowcy mianowicie z Funduszu Dróg Samorządowych. Jak 

będzie ta lista rankingowa wstępna, będzie trzeba podejmować uchwały, 

zabezpieczać finansowo te nasze wnioski i wtedy może spotkamy się szybciej, 

nie 28 czerwca a wcześniej. Ale w czerwcu na pewno najpóźniej do 28 czerwca. 

Mam nadzieję, że ta lista rankingowa może już jest, może będzie za chwilę”.  

 Radny Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, ja mam 

taką uwagę, jest obowiązek publikowania na stronie internetowej Powiatu 

Suwalskiego, czy przedstawiania transmisji z obrad a także później materiałów z 

sesji, które się odbyły. Na początku naszej działalności tej kadencji było to 

bardzo proste, bo było od razu na wejściu na stronę internetową, był link i 

można było bezpośrednio odnaleźć. W tej chwili jest to tak ukryte, że na pewno 

normalny mieszkaniec powiatu nie będzie w stanie tego odnaleźć, jak ze chce 

skorzystać z takiej możliwości. Dziękuję. Mam propozycję, żeby wrócić do 

poprzedniej formy umiejscowienia tej transmisji. Dziękuję.” 

 Przewodniczący Rady przekazał: „postaramy się coś w tej materii 

zadziałać, zobaczymy dlaczego tak się dzieje, czy też stało”.  

 Innych wolnych wniosków nie wniesiono. 

 

Ad.34.  

Zamknięcie obrad. 

mailto:zpp@zpp.pl
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Przewodniczący Rady podziękował Wysokiej Radzie za uczestniczenie                                   

w obradach  a wszystkim pozostałym gościom za obecność  i uwagę i zamknął 

obrady VI sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 15.05. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

               
                                                                 

                                                                                     Przewodniczący Rady 

                                                                                    /-/ Marek Dziatkowski  

 

 

 
 

Protokołowała: 
M. Szczerbowska 

 

 


